
P R O T O K Ó Ł  Nr XXII/2020 

z XXII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 28 sierpnia 2020 r. 

w Szkole Podstawowej w Kraszewicach 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański   o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki 

nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się następująco:  

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad XXII sesji Rady Gminy. 
3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 
4. Przyjęcie protokołów z obrad XXI sesji Rady Gminy. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 
6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

     2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

         2020 – 2028, 

    3) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na sfinansowanie deficytu 

        budżetowego, 

    4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrzeszowskiemu, 

    5) upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

        Kraszewicach do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji  

        administracyjnych w sprawach świadczeń pomocy materialnej dla uczniów    

        o charakterze socjalnym, 

    6) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

        uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kraszewice, 

    7) ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Kraszewice, publicznych 

        przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

    8) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Kraszewice, 

        Miastem i Gminą Grabów nad Prosną w sprawie powierzenia Miastu i Gminie     

        Grabów nad Prosną zadań w zakresie zapewnienia uczniom      

        niepełnosprawnym,    



        zamieszkałym na terenie Gminy Kraszewice dowozu do Specjalnego Ośrodka    

        Szkolno-Wychowawczego w Ostrzeszowie w roku szkolnym 2020/2021, 

   9) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

       nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za      

       gospodarowanie tymi odpadami na rzecz gminy za usługi w zakresie   

       odbierania odpadów komunalnych oraz właścicieli nieruchomości którzy,      

       pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych. 

  8. Interpelacje i zapytania Radnych.  

  9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad. 
 

 

Wójt zawnioskował o odrzucenie uchwały z porządku obrad. Radni przyjęli 

porządek z wycofaniem uchwały nr 6 z następującą proporcją głosów:  
jestem za 14, jestem przeciw 0, wstrzymuję się 0. 
 
   

 

Punkt 3.Wybór   Sekretarza obrad sesji  

Na Sekretarza Obrad XXII Sesji Rady Gminy wybrany został radny Daniel 

Pyrgiel 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił sekretarza XXI sesji Jana Puchałę  o 

wypowiedź na temat protokołu  z XXI sesji. 

Sekretarz stwierdził,  że protokół  po poprawkach jest zgodny z przebiegiem 

sesji i zawnioskował o przyjęcie bez odczytania. 

 

 
Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 13, 
jestem przeciw 0, wstrzymuję się 1. 
 
 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i 

realizacji   uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności   

  i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji    

w dniu  30 czerwca 2020r.   

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radna Halina Zdych podziękowała za inwestycje wykonane w sołectwie  



Radny Jan Puchała zadał pytanie odnośnie rozpoczęcia roku w sytuacji 

pandemicznej , ponieważ nie wszystkie lekcje da się przeprowadzić w tej samej 

klasie.  Chodzi o dezynfekcje. Czy wójt przewidział dodatkowe środki  

i wzmocnienie sił. 

Wójt Gminy odpowiedział, że faktycznie nie da się wszystkich zajęć w 

jednej Sali przeprowadzić. np. w-f czy informatykę. Nie przewiduję żadnych 

dodatkowych  środków oprócz  płynów  do dezynfekcji i jeszcze 

zawnioskowaliśmy u Wojewody ale niestety jeszcze nie otrzymaliśmy. Być 

może jedna sprzątaczka będzie przychodziła rano  

Radny Jan Puchała stwierdził, że nie problem jest przesunąć jedną 

sprzątaczkę, ale kto będzie za nią pracował popołudniu   

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

3 sierpnia Pani Wiceprzewodnicząca reprezentowała Radę Gminy na Gali 

Sportu  

23 sierpnia odbyła się msza świętą w intencji rolników i w podziękowaniu za 

plony . Dziękuję radnym za udział. Szczególne podziękowania kieruje do 

mieszkańców sołectwa Jaźwiny za organizację i oprawę tego święta Plonów. 

Odbyły się trzy posiedzenia komisji  Komisja statutowa 18 sierpnia , komisja 

budżetowa 21 sierpnia  oraz komisja  oświaty 21 sierpnia  

Sprawozdanie z Komisji Statutowej przedstawiła przewodnicząca Stanisława 

Zdych   

W dniu 18 sierpnia odbyła się komisja statutowa i przybyła na nią Pani Radca 

Prawny z którą omówiliśmy  każdy punkt statutu.  i teraz po naniesionych 

poprawkach  przekażemy statut radnym i Wójtowi, sekretarzowi oraz Pani 

skarbnik . 

Przewodniczący Komisji Oświaty Jacek Wabnik przedstawił sprawozdanie z 

komisji  

21 sierpnia odbyła się komisja Oświaty. Komisja głównie opiniowała uchwały 

dotyczące oświaty takie jak  

 1) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

      uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kraszewice, 
 2) ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Kraszewice, publicznych    

       przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowy 
 3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Kraszewice, 
    Miastem i Gminą Grabów nad Prosną w sprawie powierzenia Miastu i Gminie     
    Grabów nad Prosną zadań w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym,    
     zamieszkałym na terenie Gminy Kraszewice dowozu do Specjalnego Ośrodka    



     Szkolno-Wychowawczego w Ostrzeszowie w roku szkolnym 2020/2021, 

Wójt Gminy przekazał nam również kilka informacji dodatkowych. Radny 

podziękował wójtowi w imieniu wszystkich sportowców za zorganizowanie imprezy 

sportowej, a w imieniu mieszkańców Mącznik dziękuje za remont drogi  

Przewodniczący Komisji Budżetowej Sylwester Gołdyn przedstawił sprawozdanie z  

komisji  

W dniu 24 sierpnia 2020 r.  odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej. Ze swojego 

planu pracy komisja zajęła się zagadnieniem: Opinia w sprawie wspólnych 

inwestycji realizowanych ze Starostwem Powiatowym  w Ostrzeszowie w 2020 r. 

oraz planów inwestycyjnych w 2021r.  Poza tym komisja zajęła się omówieniem 

materiałów sesyjnych. Wszystkie uchwały na dzisiejszą sesję dotyczące zmian w 

budżecie zostały zaopiniowane pozytywnie.  
 

 

Punkt 7. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

W sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Wójt Gminy na  wstępie wyjaśnił, że jest zmiana, która dotyczy remont tu 

drogi powiatowej Kraszewice – Głuszyna fragment  mostu oraz do 

skrzyżowania na Tułazy ok 1 km łącznie 167 tys. zł to nasza część. 

Proponuje dotacje do powiatu 170 tys. zł . Kolejne zadanie które mam na 

myśli wymaga konsultacji . Kwota kredytu 700tys. zł w tym 500 tys.  na ul 

Słoneczną i 200 tys. zł.  na zadanie drogowe 

Skarbnik Gminy wyjaśniła że w przedstawionej wcześniej na komisjach 

uchwale wkradł się błąd  . Nie została wpisana zmiana w załączniku.  

Skarbnik przedstawiła uchwałę wraz z poprawką 

Do uchwały radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Wojtaszek  zapytał na co zwiększa się kwotę  4500zł w pkt. 14 

dział 600 na wydatki bieżące  

Wójt Gminy odp , że na zwykłe bieżące wydatki jeśli chodzi o drogi  między 

innymi wykaszanie , paliwo  

Jan Wojtaszek stwierdził, że prosił o założenie kosza przy przystanku w 

Racławicach oraz przy placu zabaw. Czy są jakieś środki na to ? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że kosz jest zamówiony, przy przystanku jeśli budżet 

pozwoli to zakupimy. 

 

 

    W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 



W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXII/149/2020 w 

sprawie  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2020 rok, 

 (za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr    4 do niniejszego protokołu. 

 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2020 – 2028,  

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy  

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała  zapytał czy dzieci w przedszkolu mają obowiązek dowozu  

Wójt Gminy wyjaśnił, że obowiązek mają 5, 6 letnie dzieci  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXII/153/2020 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2020 – 2028  

(za - 14 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr   5  do niniejszego protokołu. 

 

 

3)  zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na sfinansowanie 

deficytu budżetowego 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała zapytał ile będziemy spłacać ? 

Skarbnik Gminy poinformowała  , że ok 850 tys. zł 

Radny dopytał czy mamy już opinie RIO  

Skarbnik odp: że najpierw chcemy zasięgnąć państwa opinie  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXII/150/2020 w 

sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na 

sfinansowanie deficytu budżetowego  

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2 głosy), 

która stanowi załącznik nr  6 do niniejszego protokołu. 

 

 

 



4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrzeszowskiemu 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy  

 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych  uwag i zapytań, 

więc Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXII/151/2020 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrzeszowskiemu, 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głos, wstrzymało się – 0 głosy), 

która stanowi załącznik nr  7 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

5) upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

 do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych w 

sprawach świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 

socjalnym, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

 

W sprawie projektu uchwały nie żadnych    uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXII/152/2020 w 

sprawie  upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Kraszewicach do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji 

administracyjnych w sprawach świadczeń pomocy materialnej dla uczniów  

o charakterze socjalnym, 

(za - 14 głosów, przeciw – 0głosów, wstrzymało się – 0 głos)  

która stanowi załącznik nr  8 do niniejszego protokołu 

 

6) ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Kraszewice, publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy 

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała zapytał czy Szkoła w Kuźnicy Grabowskiej nie powinna się 

nazywać Szkoła Podstawowa z oddziałami przedszkolnymi  

Wójt Gminy wyjaśnił że nie umie w tej chwili odpowiedzieć na to pytanie  

 

 



 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXII/154/2020 w 

sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Kraszewice, 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, 

 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

która stanowi załącznik nr  9 do niniejszego protokołu. 

 
 

7. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 

Kraszewice, Miastem i Gminą Grabów nad Prosną w sprawie powierzenia 

Miastu i Gminie    Grabów nad Prosną zadań w zakresie zapewnienia 

uczniom niepełnosprawnym, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych    uwag i zapytań, 

więc Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła 
 

 

uchwałę Nr XXII/155/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Gminą Kraszewice, Miastem i Gminą Grabów nad 

Prosną w sprawie powierzenia Miastu i Gminie Grabów nad Prosną zadań 

w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym, 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

 

 

8. określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za  

gospodarowanie tymi odpadami na rzecz gminy za usługi w zakresie   

odbierania odpadów komunalnych oraz właścicieli nieruchomości którzy,      

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

W sprawie projektu radni mieli następujące uwagi zapytania: 

Radny Jan Mamiak zapytał czy mamy jakąś firmę z która mamy podpisaną 

umowę? 



Wójt Gminy odpowiedział, że każdy załatwia sobie indywidulanie.  

Radny Jan Puchała zapytał  czy Grabów nie ma koncesji i może wywozić tylko 

u siebie tak? 

Wójt Gminy odpowiedział , że Grabów może tylko u siebie ponieważ nie ma 

koncesji  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej    uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła Uchwałę Nr XXII/156/2020 w 

sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za     

gospodarowanie tymi odpadami na rzecz gminy za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz właścicieli nieruchomości którzy, 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych. 
 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie było żadnych  interpelacji 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

Nie było odpowiedzi na interpelacje 

 

11. Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Jan Wojtaszek zapytał  

Panie Wójcie w maju na sesji zgłaszałem o problemie z płatnością GSW faktury 

nie były zgodne ze stanem faktycznym . chodzi o sołectwo Jelenie 

Radny przeczytał odpowiedź od Wójta którą otrzymał mailowo 

Odpowiadając na złożone przez Pana zapytanie dotyczące zapłaconej faktury za 

odmulanie rowu w Jeleniach. Informuję że po zweryfikowaniu przez 

pracownika Urzędu wraz z Przewodniczącym GSW w Kraszewicach p. 

Stanisławem Tyrakowskim rzeczywiście wykonanych prac melioracyjnych na 

rowach stwierdzam że w ubiegłym roku prace te były wykonane na rowie 

położonym na działce ewidencyjnej nr 832 Jelenie do drogi asfaltowej do strugi 

Kraszewice na długości ok. 560 m, rowie położonym na działce ewidencyjnej nr 

1094 Jelenie Jeziorki do stawu na długości ok. 100m, rowie położonym na 

działce ewidencyjnej nr 590 Jelenie sołectwo nr 2 od drogi asfaltowej do lasu na 



długości ok 420 m. Ponadto ustalono że prace melioracyjne na rowach były 

prowadzone także na rowie położonym w m. Głuszyna w kierunku Końca 

Świata, co nie zostało wykazane na fakturze. Faktura oraz dołączony do niej 

Protokół z odbioru robót konserwacyjnych nie oddają prawidłowo lokalizacji 

wykonanych prac. Zwróciłem się do GSW o korektę Protokołu. 

Z  informacji otrzymanych od p. S. Tyrakowskiego zakupione kręgi i pokrywy 

są złożone na terenie jego posesji będą montowane na terenie Jelenii.  

Panie wójcie podając odległości  

Działka 832 -0560mb 

Działka 1094 -100mb 

Działka 590 – 420 mb  

Łącznie 1km 800mb 

2350 – 1080 mb.  to 1270 mb . Środki pieniężne do zwrotu za niewykonane 

prace. 

Pytanie czy Gmina zamierza zwrócić się do GSW o zwrot środków za 

niewykonane prace a deklarowaną 

Wójt Gminy odp: że przedwczoraj udało nam się uzyskać wyjaśnienia od 

przewodniczącego GSW odnośnie wykonanych prac wyjaśnień odnośnie 

wydatków . Czekaliśmy za korekta protokołów.  Miałem wątpliwości Nie 

pookrywało to całość tych spraw. Przedwczoraj dostaliśmy oryginały 

protokołów z wykonanych prac w 2019 roku one zostały sprawdzone przez 

pracownika są podpisy . trochę znów jest jakaś różnica , ale z przedstawionych 

materiałów cała faktura  jest rozliczona. Te protokoły nie są tajemnicą jeśli Pan 

sobie życzy możemy przesłać.  

Sołtys oraz Radna Jaźwin podziękowali  za pomoc przy Dożynkach  

 

 

Punkt 12. Zakończenie obrad  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach - 

zamykając tym samym o godz. 12:34 XXII sesję Rady Gminy Kraszewice.  
   Protokołowała:                   Sekretarz Obrad XXII sesji Rady Gminy 

  

   /-/ Lidia Plewa          /-/ Daniel Pyrgiel 
 


